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Београд -- Известилац Европског парламента за Србију Дејвид Мекалистер састаће се
данас са „премијером Косова“, а затим председником и премијером Србије.

  

  

Мекалистер у Србији сакупља информације за допуну свог извештаја о коме ће у марту
гласати европски парламентарци. У разговору за Јутарњи дневник Радија Б92
Мекалистер каже да је забринут због повећаног броја косовских Албанаца који у
Немачкој траже азил.

  

Дејвид Мекалистер: Вести о великом броју људи са Косова који напуштају земљу је са
пажњом праћена у Немачкој, јер много њих долази у Немачку или иде у Аустрију. То
ствара велике проблеме јер је толико много људи који траже политички азил, иако само
један одсто њих и добије тај статус. Мора им се поручити да немају шансе да у Немачкој
добију азил и да се за њих мора наћи друго решење. Разумем, с друге стране, да они
одлазе због лошег економског стања и велике незапослености. О томе заправо желим
више да сазнам у приштини јер грађане Немачке то веома занима

  

Б92: Господине Мекалистер, да ли је и даље политички некоректно да се каже да
пројекат независно Косово не функционише баш онако као би Немачка и друге земље
које су подржале независност волеле?
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Мекалистер: Питање независности Косова у Немачкој је решено. Немачка је признала
независност, друге земље имају другачији став. Али, осим питања да ли сте за
независност или не, треба се бавити питањем економске и политичке ситуације. Мислим
да треба да подржимо оне снаге у Приштини које хоће да спроводе економске реформе,
да се боре против корупције... Да наставе да то раде. Косово је остварило напредак али
има још много да се ради.

  

Б92: Шта је са Србима са Косова. да ли су вам рекли да нису задовољни одлуком
премијера Мустафе да из владе удаљи једног од двојице министара из редова Срба?

  

Мекалистер: Чуо сам шта имају да кажу. Они су изнели своје ставове јуче поподне, али
не бих о томе јавно говорио.

  

Б92: А да ли сте можда у прилици да у Београд донесете неку добру вест. Дијалог у
бриселу је обновљен, премијери Србије и Косова постигли су договор о правосуђу, да ли
је то довољно за деблокаду преговора о уласку у ЕУ?

  

Мекалистер: Поздрављам наставак дијалога премијера, мислим да састанак 9.
фебруара није био лак, али све у свему мислим да је то био добар знак и корак напред.
Поздрављам и договор о правосуђу али он, наравно, сада мора да буде и примењен. Као
што знате, поглавље 35 о Косову је кључно за преговоре између Србије и Европске уније
и нормализација односа са Косовом и поглавље 35 мора да иде паралелно са
преговорима по другим темама. Поглавље 35 треба да буде отворено на почетку
преговора, па зато, што је већи напредак у дијалогу, то је већа је шанса за отварање
првих поглавља.

  

Б92: Дакле, споразум о правосуђу, од 9. фебруара, није довољан да се крене напред.

  

Мекалистер: Не. Много других тема има о којима није било речи. Мислим да је паменто
што су се премијери концентрисали на једну тему јер су ту постигли напредак. То је био
важан корак, али треба наставити тај процес нормализације. На дугом смо путу, он неће
бити лак али мислим да се иде у добром правцу.
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Б92: А да ли је тачно да Србија неће пре средине 2015. године моћи да отвори прво
преговарачко поглавље, можда ни до краја године?

  

Мекалистер: Ја не могу да вам дам датум јер то није моја надлежност, већ одлука
Европског савета.

  

Б92: Наравно, ваше мишљење, као известиоца Европског парламента није небитно.

  

Мекалистер: Да, наравно, хоћу само да објасним да ја не одлучујем, већ 28 земаља
чланица ЕУ. Мој став је да ово треба да буде година у којој ће бити отворена прва
поглавља. Даћу све од себе, али главни посао мора да обави Србија, а одлуку да донесе
Европски савет.

  

И Србија да буде спремна да уђе у ЕУ

  

СВИЛАЈНАЦ – Известилац Европског парламента за Србију Дејвид Мекалистер изјавио
је данас да је ЕУ спремна за нове чланове, али да је потребно време да и Србија буде
спремна да уђе у ЕУ.

  

„По мом мишљењу, 2015. година је добар тренутак да се отворе и прва поглавља, али то
није на мени као известиоцу, то морају да одлуче земље чланице ЕУ”, рекао је
Мекалистер у изјави новинарима у Свилајнцу где је данас присуствовао отварању
реконструисаног обданишта оштећеног у мајским поплавама.

  

Подсетивши да је у јануару поднео први Нацрт извештаја и да је на њега поднето 222
амандмана, Мекалистер је рекао да се нада да ће у марту бити одржана пленарна
седница Европског парламента, на којој ће представити свој извештај.

  

„Ова седмица је одлучујућа за мој извештај. Дошао сам да чујем различите поруке од
разлицитих страна које треба да пренесем Европском парламенту”, рекао је Мекалистер
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и додао да је Србија одлучила да иде пут ЕУ и да је то, како је рекао, добра одлука.

  

(Б92-Танјуг)  
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